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М и н и  с т а р  о д б р а  н е  А л е к  с а н  д а р  В у ч и ћ  у  п о с е  т и  С А Д

Први пот пред сед ник вла де и мини стар одбра не Алек сан -
дар Вучић је уз нај ви ше држав не поча сти до че  кан у
Пен та го ну, 7. де цем бра, где се састао са секре та ром
одбра не САД Лео ном Пане том.
Током састан ка, мини стар Вучић и секре тар Пане та

сагла си ли су се да је ниво била те рал но-вој не сарад ње две земље на
висо ком нивоу, посеб но у обла сти вој не еду ка ци је. Вучић се аме рич -
ком коле ги захва лио на финан сиј ској и тех нич кој подр шци Вој сци
Срби је, као и на реа ли за ци ји про је ка та хума ни тар не аси стен ци је.
Исто вре ме но, Срби ји је потреб на струч на и фи нан сиј ска подр шка за
раз вој базе „Југ“, као и даље шко ло ва ње и уса вр ша ва ње при пад ни ка
Вој ске Срби је на тери то ри ји САД.

Мини стар Вучић је од секре та ра Пане те затра жио да се сна ге
КФОР-а не повла че са тери то ри је Косо ва и Мето хи је, јер срп ско ста -
нов ни штво нема пове ре ња у при вре ме не косов ске инсти ту ци је. 

Секре тар Пане та изра зио је задо вољ ство вој ном сарад њом са
Срби јом и обе ћао помоћ и подр шку Мини стар ству одбра не и Вој сци
Срби је. Он је нагла сио да ће се на Саве ту НАТО у фебру а ру сле де ће
годи не зало жи ти за оста нак аме рич ких тру па у саста ву КФОР-а.

Има ју ли и Срби пра во на прав ду и ко је 

одго во ран за број на уби ства срп ских 

циви ла и за нај ве ће и нај те же етнич ко

чишће ње спро ве де но на европ ском тлу по

окон ча њу Дру гог свет ског рата, упи тао је

мини стар Вучић на сед ни ци Саве та 

без бед но сти УН, којом је поче ла њего ва

више днев на посе та САД, током које се

састао са секре та ром одбра не Лео ном

Пане том и дру гим зва нич ни ци ма Пен та го на,

одр жао пре да ва ње у кон гре сном цен тру у

Вашинг то ну о европ ским инте гра ци ја ма и

посе тио Наци о нал ну гар ду Оха ја

Срби ја тра жи само 
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Током састан ка иска за на је обо -
стра на жеља за уна пре ђе њем одно са
изме ђу САД и Срби је.

Истог дана мини стар Вучић са стао
се у Вашинг то ну са заме ни ком дирек то -
ра аме рич ке Вој не оба ве штај не аген ци је
(DIA) Деј ви дом Шедом. Тема састан ка
била је сарад ња две држа ве, као и
побољ ша ње сарад ње оба  ве штај них слу -
жби САД и Срби је.

– Сви раз го во ри које смо води ли
били су вео ма садр жај на раз ме на ми -
шље  њ а о била те рал ној, оба ве штај ној и
вој ној сарад њи и обо стра но смо ко нста   -
то ва ли да је, иако је већ на завид ном
нивоу, потреб но и могу ће да је даље уна -
пре ђу је мо”, оце нио је мини стар Вучић.

На пита ње допи сни ка Поли ти ке да
ли се поли тич ки одно си Бео гра да и
Вашинг то на при бли жа ва ју нивоу оних
вој них, Вучић је одго во рио да је његов
ути сак да се раз го ва ра са више међу соб -
ног пове ре ња него пре.

– Аме ри кан ци више веру ју у дела
него у речи и уви де ли су да је наме ра
наше вла де и руко вод ства да земљу води
ка Европ ској уни ји, али и да на сто  ји мо да
Срби ја буде не само уво зник, него и изво -
 зник ста бил но сти у реги о ну и да се, по

Ко је одго во ран 
за зло чи не над Срби ма
На почет ку посе те САД мини стар

Алек сан дар Вучић уче ство вао је у раду
сед ни це Саве та без бед но сти Ује ди ње -
них наци ја, 5. де це м -
бра, на којој је ра с пра -
вља но о раду Хашког
три бу на ла у про те -
клих шест ме се ци.

Он је уочи обра   -
ћа ња пред Са  ве том
без бед но сти, иста -
као да је Срби ја по -
све ће на европ ској
будућ но сти и ре ги  о -
нал ној ста би л но сти,
али да жели прав ду и да зах те ва да они
који су почи ни  ли зло  чи не над Ср би ма
без изу зет ка одго ва ра ју.

– Веру је мо да ће мно ги у све ту
има ти дру га чи ји став пре ма Срби ји
када чују рас пра ву и мно го аргу  ме на та
који го во ре о томе да је Срби ја све ура -
ди ла, да они који су при па да ли њеном

наро ду и који су са
тери то ри је наше
др жа ве одго ва ра ју
за зло чи не, а све
што ми тра жи мо је
да за по чи  ње не зло -
чи не над, срп ским
наро дом од го ва ра ју
пре д  став ни ци дру гих
наро да и држа ва и то
без ика квог изу  зет ка
– пору чио је Ву  чић.

Нагла сив ши да је
Срби ја пот пу но посве -
ће на европ ској будућ -

но сти и реги о нал ној ста бил но сти и ми -
ру, он је нагла сио да Срби ја жели прав -
ду за себе какву има ју сви дру ги.

– Жели мо да се међу на род но пра -
во пошту је на про сто ри ма целе бив ше
Југо сла ви је, а да не важи само за један

народ и да за оста ле
наро де или неке
дру ге др жа ве у ре -
ги  о ну та прав да и
пра во ни на који на -
чин не важе – иста -
као је Вучић и додао
да је посао Срби је
да ука же на огор че -
ње које с раз ло гом
по сто ји у срп ском
на ро ду и Срби ји због

ката стро фал них пре су да које су, како је
рекао, мимо пра ва и прав де доне те у
Хашком три бу на лу хрват ским гене ра -
лима Анти Гото ви ни и Мла де ну Мар ка -
чу, као и Раму шу Хара ди на ју.

– Наш посао је да се бори мо и за
дру га чи ји и бољи ста тус који ће Срби ја
има ти у будућ но сти и овде у УН, а нада -
мо се и кад уђе мо у ЕУ у њеним орга ни -
ма и тели ма – рекао је мини стар Вучић.

Вучић је у изја ви допи сни ку Тан ју га,
пред поче так сед ни це, иста као да су пре -
су де хрват ским гене ра ли ма Анти Го то ви -
ни и Мла де ну Мар ка чу, као и Ра му  шу
Хара ди на ју, доне те на скан да ло зан
начин, а да се из не уоби ча је но јаког
отпо ра суди ја који су били про тив та квих
пре су да, поста вља пита ње да ли је по ли -
ти ка била изнад пра ва и прав де.

– За нас пра во и прав да мора ју да
буду изнад поли ти ке и то је кључ на
ствар коју ћемо пре не ти свим чла ни ца -
ма Саве та без бед но сти – рекао је први

Жели мо да се међу на род нопра во пошту је на про сто ри мацеле бив ше Југо сла ви је, а да неважи само за један народ.
***

Не посто ји аргу мент којимможе те да обја сни те да нико нијеодго во ран за 250.000 про те ра нихСрба са њихо вих огњи шта у акци -ји Олу ја.прав ду
мом суду, пона ша мо врло одго вор но. И
поред не малог бро ја про бле ма које има -
мо, изме ђу оста лог и због Косо ва и Мето -
хи је, од но  си су нам сва ко га дана све бољи,
што је за нашу земљу
вео ма важно. Камен
по ка мен зида мо јед -
ну па ла ту дру га чи јих
од но  са Ср би је и САД.
Ми смо ма ли, али по -
но сан на род, зна мо
где је наше место, а
где мес то Аме ри ке,
и мој је ути сак да
овде доби ја мо ону
врсту пошто ва ња
ко  ја при па да јед -
ном поно сном на -
ро  ду – иста као је
ми  ни стар Вучић.

Веру је мо да ће мно ги у све туима ти дру га чи ји став пре ма Ср -би ји када чују рас пра ву и мно гоаргу  ме на та који гово ре о томе даје Срби ја све ура ди ла, да они којису при па да ли њеном наро ду и којису са тери то ри је наше држа веодго ва ра ју за зло чи не, а све штоми тра жи мо је да за почи ње незло чи не над срп ским наро домодго  ва ра ју пред став ни ци дру гихнаро да и држа ва и то без ика квогизу зет ка

Министар Вучић говори на седници Савета безбедности УН



ну одго вор ну за сви ре пе зло чи не на те -
ри то ри ји бив ше СФРЈ.

Он је позвао међу на род ну јав ност
да се упо зна са после ди ца ма таквих
одлу ка и спре чи амне сти ра ње и вели -
ча ње зло чи на и иста као да међу на род -
но пра во мора да важи за све под јед на -
ко, а не за неке наро де више, а дру ге
мање.

За сто ти не хиља да срп ских избе -
гли ца, хиља де мртвих, рање них и уне -
сре ће них, Хашки три бу нал је осу дио
неко ли ко чува ра лого ра Челе би ћи у
Босни и дво ји цу косов ских Алба на ца

у  ф о к у с у
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БРИФИНГ О ЕВРОПСКИМ ИНТЕГРАЦИЈАМА

Евро пи при па да мо кул тур но,
еко ном ски и поли тич ки, пору чио је
први пот пред сед ник вла де и мини -
стар одбра не Алек сан дар Вучић на
бри фин гу о европ ским инте гра ци ја -
ма, 6. децем бра, којег су у аме рич -
ком Кон гре су орга ни зо ва ле амба са -
де Кипра, сада шњег пред се да ва ју -
ћег ЕУ и Срби је. 

Бри финг је иза звао вели ку
пажњу више сена то ра и кон гре сме -
на, амба са до ра акре ди то ва них у Ва -
шинг то ну и дирек то ра нај зна чај ни -
јих лоби стич ких и  „тинк тенк” орга -
ни за ци ја. 

Међу при сут ни ма били су сена -
тор ка из Њу Хемп ши ра Џин Шахин,
која је и пред се да ва ју ћа пот ко ми те -
та за Евро пу у Кон гре су, кон гре смен
из Инди ја не Ден Бар тон, као и ше -
фо  ви каби не та ско ро свих кон гре -
сме на који су чла но ви Одбо ра за
спољ  не посло ве, уз два де се так амба -
са до ра, укљу чу ју ћи и амба са до ра Ср -
би је Вла ди ми ра Петро ви ћа. 

Гово ре ћи у пуној сали кон гре сног
цен тра, мини стар Вучић је ука зао на
чиње ни цу да истра жи ва ња јав ног мње-
 ња пока зу ју опа да ње енту зи ја зма за
ЕУ, али је то обја снио како реал ним
про бле ми ма у окви ру уни је, тако и
искри вље ном сли ком оно га што се у
њеним окви ри ма заи ста дога ђа. 

– Ула зак у ЕУ је наш глав ни циљ и
то је једи ни пут којим може мо да по -
бољ ша мо стан дард наших гра ђа на и
нај бо љи начин да буде мо део јед ног
ширег демо крат ског дру штва – оце -
нио је Вучић и такво опре де ље ње пот -
кре пио чиње ни ца ма да се са ЕУ оба вља
56 одсто трго вин ске раз ме не Срби је,
да је нај ве ћи број срп ских еми гра на та
у тим земља ма, да су чла ни це ЕУ сусе -
ди Срби је или ће то бити, јер „дели мо
исту суд би ну и исти пут”. 

– Ми има мо вео ма добре одно се
и са Руси јом, али не може мо да пре не -
брег не мо чиње ни цу да је наш нај ве ћи
парт нер, инве сти тор и дона тор баш
ЕУ. Без парт нер ства са њима, њихо ве

помо ћи и инве сти ци ја нема нам будућ -
но сти – нагла сио је мини стар одбра не.

Гово ре ћи о одно си ма са сусе ди -
ма, а пре све га са Хрват ском, Вучић је
рекао да вла да насто ји да они буду
бољи, „што после нај но ви је пре су де
Хашког три бу на ла није лако”.

– Наш про блем нису гене ра ли
Гото ви на и Мар кач, већ то што после
њихо вог осло ба ђа ња нема одго во ра на
пита ње ко је одго во ран за про гон
250.000 Срба из Хрват ске, нај ве ће ет -
нич ко чишће ње у модер ној Евро пи, и
ко је убио 1.500 људи у хрват ској офан -
зи ви. Одго вор на ова пита ња је важан
за дуго роч ну ста бил ност реги о на – на -
гла сио је Вучић.

Гово ре ћи о про бле му Косо ва, Ву -
чић је нагла сио да ни ова нити било која
дру га вла да неће при зна ти њего ву јед -
но стра но про гла ше ну неза ви сност, али
то није пре пре ка да се у дија ло гу са
При шти ном реша ва ју мно ги про бле ми.

– Ми при ме њу је мо рани је по сти -
г ну те спо ра зу ме, али закљу чу је мо и

Вучић и Панета: Била те рал но-вој на сарад ња две земље на висо ком нивоу

жели поми ре ње и ста бил ност у реги о -
ну, али да не може да дозво ли да буде
пони жа ва на на такав начин да не ко
каже да срп ске жртве нису важне и да
је дозво ље но да се уби ја ју Срби јер за
то нема ника кве санк ци је.

Пра во јед на ко за све
Гово ре ћи на сед ни ци Саве та без -

бед но сти, први пот пред сед ник вла де
упо зо рио је да Хашки три бу нал није
успе о да задо во љи прав ду, нити је до -
при  нео поми ре њу, пошто је сво јим пре -
су да ма издво јио срп ску наци ју као једи -

по т пред сед ник вла де и иста као да је
Ср би ја испу ни ла све што се од ње тра -
жи  ло и оче ки ва ло, као и све међу на ро д -
ноправ не оба ве зе, иако јој је би ло нај -
те  же да то испу ни.

– На кра ју смо доче ка ли то да они
који су уче ство ва ли чак и непо сред н у
извр ше њу зло чи на буду за те зло чи не
осло бо ђе ни, рекао бих и награ ђе ни –
оце нио је Вучић и поно вио да само тра -
жи да посто ји јед нак однос пре ма жр -
тва ма срп ског наро да као пре ма
жртва ма дру гих наро да.

– Ми смо били спрем ни да при хва -
ти мо одго вор ност за зло чи не које су по -
је ди ни при пад ни ци нашег наро да почи -
ни ли, али исто то тра жи мо и за при   пад -
ни ке дру гих наро да, за оне који су уби ја -
ли Србе широм бив ше Југо сла ви је – изја -
вио је Вучић.

– Јед но став но, не посто ји аргу мент
којим ви може те да обја сни те да нико
није одго во ран за 250.000 про те ра них
Срба са њихо вих огњи шта у акци  ји Олу -
ја. Не посто ји човек који може да обја -
сни аргу мент да за хиља де поби је них
људи нико није крив и одго во ран – ре -
као је Вучић у изја ви пред се д ни цу Саве -
та без бед но сти, исти чу ћи да Срби ја



– Наве де ни пода ци јасно пока зу ју
по све  ће ност Срби је утвр  ђи ва њу пуне
исти не о зло чи ни ма ко ји су извр ше ни то -
ком ору жа них суко ба на тери то ри ји бив -
ше Југо сла ви је, што укљу  чу је и ка жња ва -
ње одго  вор них за зло чи не без обзи ра на

њи хо ву наци о нал ну при -
пад ност и наци о нал ну
при  пад ност жрта ва –
ка зао је Вучић и додао
да је упра во због тога
„вера Срби је у међу на -
род ну прав ду до жи ве -
ла нај те жи могу ћи уда -

рац због срам них осло ба ђа ју ћих пре су да
Жал бе ног већа Међу на род ног кри вич ног
три бу на ла” за Гото ви ну и Ма р ка  ча, а да
је пре су да Хара ди на ју само до    да ла „со на
рану”.

Срби ја ника да није тра жи ла ве шта ч -
ку симе три ју ни у опту же њи ма нити у пре -
су да ма Три бу на ла. Међу тим, ова кав
резул тат упра  во побу ђу је сум њу да је
прав да у поступ ци ма пред Три бу на лом
била селек тив на, а јасно је да се селек тив -
на прав да и не може сма тра ти прав дом,
ре као је Вучић и оце нио да Три бу нал, који
је осно ван од Саве та бе з бед но сти УН,
није успео да одго  во ри за дат ку због ко га
је осно  ван – да до при не се про це су по  ми -
ре ња у реги о ну за пад ног Бал ка на.

– Потреб но је нагла си ти да су ра -
то ви на про сто ру бив ше Југо сла ви је има -
ли цивил ну, етнич ку и вер ску димен зи ју.
Није било неви них у зло чи ну. Све стра -
не су уче ство ва ле у кон флик ту, почи ни -
ле кри вич на дела и пре тр пе ле људ ске
губит ке – додао је Вучић и обја снио да
Срби ја не оче ку је да се доса да шње пре -
су де Три бу на ла могу про ме ни ти, али да
се Саве ту без бед но сти обра ћа зато што
је тај савет тво рац Три бу на ла.

Нај ве ће етнич ко чишће ње

Исти чу ћи да је пре су да Гото ви ни
и Мар ка чу иза зва ла разу мљи ву огор че -
ност у мно гим дело ви ма све та и при чи -
ни ла вели ку ште ту поро ди ца ма жрта ва
зло чи на који су еви дент но извр ше ни
током акци је Олу ја, Вучић је упи тао:
„Има ју ли и Срби пра во на прав ду и ко
је одго во ран за број на уби ства срп ских
циви ла на под руч ју Хрват ске, као и нај -
ве ће и нај те же етнич ко чишће ње спро -
ве де но на европ ском тлу по окон ча њу
Дру гог свет ског рата?” 

Ако Гото ви на и Мар кач нису кри -
ви за почи ње не зло чи не, ко јесте? –

питао је Вучић и нагла сио да  „на то пи -
та  ње до сада Хашки три бу нал није дао
одго вор”.

Вучић је тако ђе навео да је од изу -
зет не важно сти ини ци ја ти ва да се осу -
ђе ним лици ма пред Три бу на лом омо гу -
ћи да издр жа ва ју казне затво ра у др -
жа  ва ма наста лим на тери то ри ји бив ше
Југо сла ви је чији су држа вља ни, као и да
је Срби ја заин те ре со ва на за пита ње
суд би не архи ве Три бу на ла.

Освр нув ши се на пре по ру ку гене -
рал ног секре та ра УН из маја 1993. годи -
не, у којој се наво ди да „издр жа ва ње
казни тре ба да се одви ја изван тери то -
ри је бив ше Југо сла ви је” која је и даље
на сна зи, Вучић је рекао да је такав став
могао сма тра ти оправ да ним 1993. годи -
не, док је рат тра јао на про сто ри ма бив -
ше Југо сла ви је, али да је јасно да је
одав но изгу био целис ход ност, пошто
се ситу а ци ја на тере ну про ме ни ла.

Пре ма њего вим речи ма, основ ни
мо тив те ини ци ја ти ве је реше ност Ср -
би   је да пре у зме од го   вор ност за извр -
ше   ње за тво рских ка зни изре  че них
држа   вља ни ма Ре пу бли ке Ср би је осу ђе -
ним пред Три бу на лом у Хагу.

– Сна жно апе лу је мо на Савет без -
бед но сти УН да хит но и бла го на кло но
раз мо три овај зах тев – пору чио је Ву чић
на сед ни ци Саве та без бед но сти УН. ƒ
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нове, као што је нај но ви ји о офи ци -
ри ма за везу. При ме њу је мо и спо -
ра зум о инте гри са ном упра вља њу
гра ни ца ма, иако је сто одсто Ср ба
са севе ра Косо ва про тив тога, јер
то дожи вља ва ју као нову гра ни цу.
Ми, међу тим, зна мо коли ко је ва -
жно да испу ни мо пре у зе те оба ве зе
– то ни је лако, али ћемо учи ни ти.
Оно што обе ћа мо то ћемо и спро -
ве сти – и по томе се раз ли ку је мо од
сво јих прет ход ни ка – рекао је Ву -
чић, обра зла жу ћи да је то важно за
ме ђу на род ни кре ди би ли тет Срби је
и за њу са му.

Што се тиче „посло ва код ку ће”,
Вучић је на бри фин гу поме нуо нео п -
ход ност ства ра ња бољег посло в  ног
окру же ња, одно сно доно ше ње зако -
на који то обез бе ђу ју, као и на ста вак
бор бе про тив коруп ци је и орга  ни зо -
ва ног кри ми на ла. Нова стра  те ги ја о
томе, која ће бити ускла ђе на са регу -
ла ти вом ЕУ, биће усво је на кра јем ја -
ну а ра или почет ком фебру а ра.

– непо сред них извр ши ла ца нижег ра -
н га, рекао је Вучић.

– Једи но што Срби ја тра жи јесте
прав да. Ни шта више и ништа мање – по -
 ру чио је Вучић на сед ни ци Саве та без бе -
д но сти. Он је на гла сио да Срби ја сма тра
да  „пра во и пра в да
нису увек били кључ -
ни прин ци  пи ко ји ма
се ру ко во дио Ха шки
три  бу нал”, на во де ћи
так са тив но и де таљ -
но при ме ре зло чи на
за које су, пре ма зва   -
нич ним пода ци ма, одго вор ни не   дав но
осло бо ђе ни хр ват ски гене рали Анте
Гото ви на и Мла ден Мар кач, као и би  в -
ши вођа ОВК Рамуш Хара ди нај. 

Суд није испу нио зада так

Вучић је под се тио да је Срби ја
Три  бу на лу пре да ла све окри вље не који
су од ње зах те ва ни – њих 45, као и да је
од укуп но 3.200 зах те ва за помоћ Тужи -
ла штва Три бу на ла и одбра на окри вље -
них, у пот пу но сти одго во ри ла на гото -
во све при мље не зах те ве, а није дан зах -
тев Тужи ла штва Три бу на ла да се оства -
ри увид у архи ве није одби јен.

Ула зак у ЕУ је наш глав нициљ и то је једи ни пут којиммо же мо да побољ ша мо стан да -рд наших гра ђа на и нај бо љи на -чин да буде мо део јед ног ши регдемо крат ског дру штва.

После Њујорка и Вашингтона
где је имао више сусрета на високом
нивоу и запаженог излагања на бри -
фингу о европским интеграцијама Ср -
бије у пуној сали конгресног це нтра,
министар Александар Ву чић за вршио
је боравак у САД по сетом На циона -
лној гарди државе Оха  јо, са ко јом Во -
јска Србије има веома ра зви јену и
све страну сарадњу.

На састанку са командантом
На ционалне гарде Охајо брига дним
генералом Дебором Ашенху рст ми -
нистар Вучић је разговарао о буду-
ћој сарадњи две војске и на ставку
акције „Хуманитарна аси стенција“. 

Током посете присуствовао је
и презентацији обуке у кампу „Ра -
вена“ у Охају, која као модел мо же
бити примењена у нашој бази „Југ“.

ПОСЕТА ОХАЈУ




